
58. Čo by podľa vás najviac pomohlo vášmu klubu?

Vybrané komentáre:

„Získanie finančnej stability v podobe ekonomicky silného partnera.“

„Silný generálny partner, vybudovať infraštruktúru a dať divákom kultúrne a estetické
prostredie za finančné prostriedky mesta.“

„Vyššia finančná pomoc zo strany mesta, hracia plocha s umelým povrchom, finančná
resp. materiálna pomoc mládežníckeho futbalu zo strany SFZ, resp. MŠ SR.“

„Vychovať čo najviac svojich odchovancov.“

„Záujem sponzorov, obce a mladých o náš futbal.“

„Kedysi sa mi dostala do rúk videokazeta z tréningu Ajaxu Amsterdam. SFZ má svojich
metodikov a verím, že aj dobrých trénerov a verím, že by sa našli financie na vytvorenie
takej kazety s viacerými tréningami, prispôsobené na naše podmienky. Verím, že keby
naši žiaci videli ako intenzívne pracujú na sebe, napr. žiaci Slovana alebo iného
špičkového klubu, že by ich to tiež motivovalo. To isté platí o doraste a dospelých. keby
to SFZ ponúkol za nízku cenu, verím, že by to mnohým klubom pomohlo a zvýšila by sa
aj úroveň malého dedinského futbalu a pomohlo by to aj nájsť nové talenty.“

„Lepší prístup predstaviteľov obce k športu, korektnejšie vzťahy medzi klubmi, upraviť
prestupový a hosťovací poriadok hráčov, t.j. možnosť 3 mesiace hosťovanie hráčov,
striedanie u dospelých 3+1(brankár).“

„Dať do podmienok účasti v I. Lige, aby každý oddiel mal umelú tréningovú plochu,
možno, že by to bolo vhodné zakotviť to do podmienok aj pre II a III. Ligu, je to náročné,
no časom sa to musí uskutočniť.“

„Najviac by nášmu klubu pomohlo, keby naši mladí hráči nemuseli hľadať prácu v
zahraničí, ale mali prácu doma.“

59. Čo by podľa vás najviac pomohlo k zvýšeniu kvality vašej hlavnej súťaže?

Vybrané komentáre:

„Viac skúsených hráčov, zmodernizovanie štadiónov, väčší záujem TV spoločností,
väčší prísun financií do futbalu.“

„Ekonomická stabilita v kluboch, väčšia kvalitatívna vyrovnanosť mužstiev, zmena
organizačnej štruktúry, väčší mediálny záujem.“

„Vymyslieť a uplatňovať systém podpory klubov pri trvalom zaraďovaní mladých hráčov
do družstiev dospelých.“



„Kvalita hracích plôch, hrať v lete a teple, kvalitný výkon rozhodcov.“

„Určenie vekovej hranice rozhodcov (rozhodcovia nad 50 rokov to robia iba pre
peniaze), znížila by sa tým korupcia. Zmeniť systém JAR-JESEŇ ako v severských
krajinách. Zvýšenie súťaživosti - baráže viac vypadávajúcich, pre víťazov tried a líg
vyššie finančné odmeny.“

„Hrať futbal pre zábavu a fair-play, odstrániť korupciu.“

„Odstránenie korupcie /rozhodcovia/, zmena myslenia funkcionárov okolitých klubov, s
ktorými máme hlavnú súťaž - mužov, v smere ponechania priechodu kvality a nie
rôznych intríg voči tým, čo majú na postup do vyššej súťaže.“

„Novelizácia prestupového poriadku - zabrániť, zredukovať únik talentov.“

„Aby rozhodcovia neboli v disciplinárnej komisii, aby kluby do zápisu známkovali
rozhodcov, aby odmeny rozhodcom platil zväz a nie klub, aby peniaze za pokuty vrátil
do súťaže, aby funkcionári zväzu nefalšovali registrácie a nekradli hráčov - na každom
registračnom preukaze má byť dátum registrácie a majú byť číslované.“

„Delegovanie „delegátov“ v okresných súťažiach je zbytočné, stoja veľa peňazí bez
príslušných efektov.“

„Umožniť klubom, aby pri preukázaní ovplyvňovania zápasu rozhodcom mohol zástupca
klubu byť prítomný na riešení problému.“

„Zmiernenie sankcií pre malé kluby...uvádzam príklad: náš klub dostal asi pred týždňom
pokutu 5000,-, za to, že rozhodcu v poslednom zápase jeseni medzi Lopúchovom,
domáci funkcionári odmietli, aby viedol stretnutie a to kvôli tomu, že klub tohto rozhodcu
pred začiatkom súťaže písomne vetoval na ObFZ Bardejov. Za to, že komisia rozhodcov
urobila chybu a delegovala ho na zápas, to sa nemalo stať, musí pykať náš klub, ktorý
má príjem z obce na sezónu okolo 15000,- musí zaplatiť navyše vysokú sumu, ktorú ani
nepamätám. Uvažujeme o odstúpení zo súťaže, nakoľko nemáme toľko peňazí.“

„Prehľad v toku peňazí...Futbalový zväz vyberie na poplatkoch ďaleko viac, ako sa vráti
do futbalu. Nikdy sme nevideli a nepočuli kompletnú správu, kde tieto peniaze skončili.
Raz ročne by mali byť kluby oboznámené v prehľadnej, jednoduchej tabuľke ako bolo
naložené s finančnými prostriedkami, ktoré na príslušný zväz prišli.“

„Lepšia metodická práca s hráčmi - vysvetlenie pravidiel futbalu, tresty a pod. Nariadiť
zo ZsFZ, aby hráči boli o pravidlách poučení.“

„Výkonnejšie tréningové jednotky jednotlivých mužstiev, tréning zamerať na kvalitu a nie
kvantitu. Samozrejme kvalita rozhodcov. Zvýšená kvalita funkcionárov, ktorí by svojim
prirodzeným rešpektom žiadali aj zvýšenú inteligenciu od všetkých činovníkov na
ihrisku.“

„Videozáznamy zo stretnutí, v prípade nejasností by sa vyriešili mnohé problémy! Za
nedodanie záznamu zo stretnutia na požiadanie STK by sa zápas kontumoval a
netrestal by sa finančnou pokutou.“



„Z právneho hľadiska nájsť vhodnejšiu formu na vyplácanie rozhodcov. Veľmi málo
klubov postupuje v tejto oblasti podľa v súčasnej dobe platných pracovno-právnych
vzťahov a zákonov.“

„Zrušiť delegátov zápasov, zbytočne čerpajú financie a pre šport neurobia nič! Delegáti
chodia na výlety po štadiónoch.“

„Zlepšiť tréningový proces a vytvoriť naň vhodné tréningové podmienky aj v zimných
mesiacoch, na blate a snehu ešte ani jedna svetová hviezda nevyrástla.“

„Zaviesť hodnotenie rozhodcov + delegátov: trénermi a kapitánmi oboch mužstiev po
zápase: 1. výborný, 2. dobrý, 3. zlý.“

„Keby súťaže začali na jar neskôr, jesenná časť skôr, nemuseli by sa zápasy dohrávať
na zlých terénoch. Je zbytočne dlhá letná prestávka v mesiacoch júl a august, kedy sú
vysoké teploty. Posunúť začiatky zápasov na neskorší termín.“

60. Čo by podľa vás najviac pomohlo slovenskému futbalu?

Vybrané komentáre:

„Úspech na medzinárodnej scéne - kluby, reprezentácia. Pozitívna medializácia - väčší
priestor priamych TV prenosov, relácie,…“

„Zmena systému: Jar - Jeseň bez prestávky, ako vo Švédsku. Futbal sa hrá pre divákov,
hrajme, keď je teplo, a nie keď je mráz a sneh. Vyššia podpora mladých hráčov na
dedinách, zníženie korupcie, ako príklad uvádzam aféru v susedných Čechách, t.j.
očistenie slovenského futbalu.“

„Slovenský futbal nie je až taký zlý, máme dobre rozohranú kvalifikáciu na MS,
výborných hráčov v zahraničí aj u nás, mimochodom k dnešnému dňu aj najlepšieho
strelca  bundesligy M. Mintála, čo je veľký úspech.“

„Jednoznačne stanoviť výchovné (odstupné) za hráčov, ktorí chcú ísť do zahraničia,
pretože kto by nebral zadarmo, keď ich doma nemajú. Keď majú peniaze na ich
paušálnu sadzbu, mali by zaplatiť aj klubu, keď to platí medzi našimi klubmi. To isté by
malo  platiť aj keby hráč chcel ísť naspäť. Odliv hráčov je hlavnou príčinou, že tu nie je
konkurencia a keďže najlepší odídu, nebude to tu ani nikto sponzorovať. Keď to nemá
kvalitu, tak prečo?“

„Stabilizovať ekonomické zázemie, hlavne špičkových slovenských klubov. Od začiatku
podchytiť mládež, venovať sa im, zmluvne zaviazať - príklad Dubnica. Zvýšiť počet a
kvalitu trénerov. Zvýšiť technické vybavenie jednotlivých klubov. Vytvoriť spoločnú súťaž
s Českou republikou.“

„Čiastočne treba zreorganizovať súťaž - je potrebné v amatérskom športe znížiť počet
účastníkov na 14. Mali by postupovať a vypadávať dvaja v súťaži.“



„Zahraniční sponzori, ľudia zanietení pre futbal a nie pre peniaze, vzťahy v slovenskom
futbale.“

„Pomoc štátu pri výstavbe hracích plôch s umelou trávnatou plochou (minimálne pre
kluby s vysokým podielom na výchove mládeže), väčšia pomoc štátu, najmä klubom s
viac ako ôsmimi družstvami v súťažiach.“

„Vyššia kvalita tréningového procesu, výstavba umelých trávnatých ihrísk, zamedzenie
odchodu hráčov do zahraničia - do nižších súťaží, lepšie využitie talentovaných
chlapcov.“

„Reorganizácia súťaží od 2. ligy až cez mládež, vybudovanie kvalitných mládežníckych
centier,...,zlepšiť spoluprácu veľký-malý klub, hrať seriózne a fair-play.“

„Umožniť tzv. farmy pre kluby, ktoré hrajú republikové súťaže, aby mohli mladí hráči
hrať v II. až  IV. lige, povinne zaraďovať jedného mladého /do 20r/ futbalistu do mužstva
dospelých od začiatku zápasu.“

„Väčšia zainteresovanosť klubov do riadenia súťaží (odmeny rozhodcom?, delegátom?)“

„Kvalitní tréneri - spolupráca so zahraničnými odborníkmi.“

„Zlepšiť metodiky tréningového procesu do úrovní IV. a III. ligy a zvýšiť starostlivosť
o mládež.“

„Viac propagovať futbal na školách.“

„Rozšírenie I. ligy na 16 mužstiev (lebo liga s hrá iba na Považí), čo má ťahať mladých
hráčov z iných regiónov.“

„Nezabudnúť na východ Slovenska, kde v minulosti vyrástlo množstvo reprezentantov.
Vybudovať tréningové centrum a umelú trávu aj na východe. Podchytiť talenty a dať im
možnosť v ligovej súťaži.“

„Naučiť hráčov 90 minút hrať naplno, behať, bojovať. Modernizácia štadiónov. Odstrániť
korupciu. Odstrániť prebujnelú administratívu zo všetkých stupňov riadenia. Vybudovať
vyhrievané trávniky a nové štadióny.“

„Futbalu oddaní funkcionári, ktorým svoj osobný prospech (nezákonné príjmy) nebudú
prvoradé. Reorganizácia súťaží 4. a 5. ligy podľa prirodzených rajónov v rámci VÚC aj v
dorasteneckých súťažiach.“

„Zastaviť štátnu podporu súkromným klubom, podporiť zo strany štátu a SFZ amatérsku
základňu - je to najlacnejší zdroj talentov.“

„Nakoľko v nižších súťažiach je menej sponzorov v kluboch bolo by dobré, aby tieto
kluby mohli dostávať nejaké financie na výchovu mládeže od futbalového zväzu.“

„Vytvorenie internátnych futbalových škôl pre talentovanú mládež, na ktorú nemajú
rodičia peniaze. Veď pri predaji hráča profituje futbalový zväz, nie rodič.“



„Zamerať sa na kvalitnú prípravu mládeže, vytvoriť také podmienky, aby boli
porovnateľné s ČR a okolitými krajinami, zamedziť odchodu talentov v mládežníckom
veku do zahraničia, ale prestupy do SR zvýšiť, priama finančná pomoc od štátu na
rozvoj a podporu športu v SR.“

„Väčšia podpora súkromných firiem mládežníckemu futbalu, finančné ocenenie
mládežníckych trénerov, výstavba nenáročných ihrísk na sídliskách, vyššia celková
starostlivosť o šport. Poznámka: dokedy sa budú točiť v I. Lige tréneri z jedného klubu
do druhého?! Treba rozhodcov aj zo zahraničia, treba aj hráčov zo zahraničia, aby sa
zvýšila sledovanosť I. ligy.“

„Zatraktívniť zápasy I. Ligy - spojiť s českou, rakúskou alebo maďarskou I. ligou.“

„Záväzne vyčleniť v štátnom rozpočte financie pre ObFZ - určené pre mládež
prípadne % v rozpočte obcí, ktoré sa použije pre rozvoj športu.“

„Zabezpečiť veľa prenosov z I.- ligových zápasov a kamery, aby ukazovali sporné
situácie. V tom vidím najväčší atribút na zlepšenie úrovne rozhodovania. Na českej
televízii pozeráme 2x týždenne ligu! Podľa mňa je to najväčšia zbraň na zamedzenie
korupcie u rozhodcov.“

„Sprehľadniť platy hráčov, transfery hráčov, osamostatniť rozhodcov do únie rozhodcov,
aby po regiónoch neriadili futbalové zväzy.“

„Päť najlepších klubov pretlačiť do spoločnej súťaže s mužstvami ČR alebo Rakúska. Zo
zvyšných mužstiev vytvoriť 16-člennú I. ligu, prvé dve mužstvá by mohli striedať
posledné dve naše mužstvá z päťky.“


